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 新型コロナが日本に上陸して１年が経ちました。色々な面で制限される中、３年次生

にとっては高校最後の１年間を、試行錯誤しながら将来に向けて頑張ってきました。うまく

いかない事の方が多かったかもしれませんが、これも人生勉強です。コロナ禍はまだ続きます

が、在校生も含めて立ち止まらずに進んでいきましょう。 (３年次主任 草野 隆先生) 

 

探究成果報告会に向けて  
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PRINCIPAL'S SOLILOQUY 
 

校長 森田一洋 

高校 Web ページ   中学 Web ページ 

本校では 1 月末から 3 月下旬まで、一人
ひとりが受験する大学の試験内容に合わせ
て、課外授業を行っています。例えば小論文
の指導には、地歴公民科や国語科の教員
がマンツーマンで添削指導を行います。 

本校は生徒の進路実現に向けて、生徒
に寄り添った指導をしています。 

 

学年末試験 1 日目の午後、茨城県教育研修センターより講師 2 名を招き、
全教職員対象に学習評価に関する研修会を行いました。新学習指導要領や新
しい教育の流れに対応できるよう、教員も研修に励んでいます。 

Two months are left before the new school year begins. 

Speaking of the new school year, I talked on the phone with the 

Principal Rosina Foita of Lilydale Heights College, our interacting 

school the other day and found out their new school year began 29th, 

January.  

 

January. They are a bit ahead of us. We talked about our future exchange programs and she 

earnestly said they will cordially and warmly welcome all the groups of Ohta Daiichi 

students. I deeply appreciate her very positive attitude to this exchange program.  

All the superintendents and all the principals of elementary and junior high schools 

we have visited on a regular basis for exchanging information about Ohta Daiichi 

Combined Jr. & Sr High School. They take time out of their very tight schedule to talk 

about present and future situations we will be in and tasks and problems we have to tackle 

in cooperation with those people. I really appreciate their time, considerations and ideas.  

All the staff members I have worked with are very caring, sharing and thoughtful. 

They have dedicated themselves to their work, which is teaching, coaching, setting up and 

fixing facilities, financializing and disseminating the information of Ohta Daiichi to the 

local communities by the teachers on the administration. I really appreciate their time and 

efforts they put in for our school to go forward.   

All my fellow students, thank you very much for your positive attitude toward your 

studies and extracurricular activities to realize the future careers you wish to obtain. A 

bright, prosperous and happy future is waiting for you, all my fellow students, so please 

keep up the endeavor to grasp your own.     

Once again, I intensively extend sincere gratitude to all the people involved for your 

time and work. I strongly wish you all health, happiness, success and prosperity. 

     Finally, my fellow students, I'd like to send my maxim-like encouraging line. 

Anything you do should be done with the spirit of I'm GAME! At the same time, carry out 

what the acronym GAME implies. That is, of course  G(元気に), A（明るく）,M（前

向きに）and E(enjoy), as you all have already known  

 定年退職を迎えるにあたってこれまで関わりをもっていただき大変お世話になっ

た小中学校の先生方，地教委の方々，太田一高・附属中学校の全職員そして私の愛

しい生徒達に感謝の意を心より表します。何物にも代えがたい太田一高・附属中学

校での二年間でした。本当にありがとうございました。皆様のますますのご発展を

お祈りしています。  

 

 

先生からのメッセージ  
～Messages from Teachers～ 

新春書き初め会  
１月 26 日（火） 

 書道室で新春書き初め会を実施しました。題材は
『夢の実現』です。「生徒一人一人の夢や希望をかな
える学校」をキャッチフレーズに開校した、本校にふさわ
しいテーマとなりました。生徒たちは、背筋をピンと伸ば
し、思いを込めて熱心に筆を走らせていました。作品
は、教室前の廊下に展示する予定です。 

 これまで１年間かけて、学級・グループさら
に県立中学校５校で協力しながら、それぞ
れが決めた地域テーマについて探究を続けて
きました。探究を進めていく中で新たに疑問
が出ると、関係者に電話で聞き取りをするな
ど、３月の成果報告会に向けてより深い学
習を進めています。成果報告会については、
地域に公開する予定です。詳細が決まりま
したら、学校ホームページでご案内します。 

附属中校旗 完成！  

 創立 120 周年記念事業のひとつとして作
成中だった、附属中学校の校旗が完成しま
した。伝統ある太田一高の校旗と同様に、
「茄子紺」地の中央にいぶし銀の輝きを放つ
校章が配された気品あふれる校旗になりまし
た。令和３年度の入学式には、高校の校
旗とともに、式場のステージに並びます。 

国公立大学出願のための三者面談
に向けて、３年次担当教員を中心に、
大学入学共通テストの結果をもとに、
出願指導のための検討会を行いまし
た。 

長時間かけて、ほぼ全ての生徒につ
いて検討しました。 

大学入学共通テスト
翌週の21日、2年次生
徒全員が共通テストに
挑戦しました。国語・英
語（リスニング含む）・
数学ⅠA・ⅡB の 4 科目
で実施しました。本番さ
ながらの緊張感がありま
した。 

 

開始前の様子 


